
Zápis 
 

z 9. zasedání Zastupitelstva obce Dětmarovice, 
konaného dne 18.12.2023 od 16:00 hod. v banketce restaurace Na Statku 

 
 

 

Přítomní: 
Zdeňka Foltynová 
Jana Formandlová 
Bc. Richard Górecki 
Ing. Miroslav Kozel 
Ing. Martin Krůl 
Ing. Tomáš Lejsal 
Vojtěch Motl 
Ing. Leonard Mynář 
Ing. Ladislav Rosman 
Mgr. Libor Stáňa 
Ing. Marek Svrčina 
JUDr. Sylva Totková Kolderová 
 
Ing. Kateřina Trombalová (dostavila se po zahájení projednávání bodu č. 2 v 16:10 hod.) 
 
Omluveni: 
Mgr. Michaela Kaděrová 
Rostislav Vašut 
 
 
Program: 
1. Zahájení 
2. Rozpočtová opatření 
3. Návrh rozpočtu na rok 2024 
4. Úprava zmocnění pro radu obce k provádění rozpočtových úprav 
5. Majetková problematika 
6. OZV o místním poplatku ze psů 
7. OZV o místním poplatku ze vstupného 
8. OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 
9. OZV o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu 
10. Plán práce zastupitelstva obce na rok 2024 
11. Zpráva o činnosti kontrolního výboru v roce 2023 
12. Plán práce kontrolního výboru na rok 2024 
13. Zpráva o činnosti finančního výboru v roce 2023 
14. Plán práce finančního výboru na rok 2024 
15. Změna Jednacího řádu Zastupitelstva obce Dětmarovice 
16. Závěr 
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1. Zahájení 
Zasedání zastupitelstva v 16:04 hod. zahájil a řídil starosta obce Ing. Ladislav Rosman, který 
úvodem přivítal všechny přítomné a konstatoval, že v tuto chvíli je přítomno 12 členů 
zastupitelstva obce a jednání je tak usnášeníschopné.    
 
Starosta přečetl návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce 
ad 1a) volí 
návrhovou komisi ve složení: 
předseda:  Ing. Martin Krůl  
členové:  Ing. Miroslav Kozel, Vojtěch Motl      
 
Starosta určuje:  
ověřovatele zápisu: Ing. Tomáš Lejsal, Zdeňka Foltynová 
zapisovatelku:  Kateřina Richterová 
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová (celkem 12), tento návrh 
schvalují.   
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
Starosta poté uvedl, že navrhuje zařadit do tohoto programu zasedání další bod, a to 
Rozhodnutí o pokračování projektu rozhledny v obci. Tuto záležitost již avizoval při posledním 
zasedání finančního výboru, v té době však ještě s nejasností ohledně případného poskytnutí 
dotace.    
 
Starosta dále přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 1b) schvaluje 
program zasedání ZO dle pozvánky doplněný o bod č. 16 – Rozhodnutí o pokračování projektu 
rozhledny v obci.  
 
Výsledky hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová (celkem 12), tento návrh 
schvalují. 
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
2. Rozpočtová opatření 
Starosta uvedl druhý bod programu. Odkázal na přiložený podrobný materiál a upozornil 
zejména na to, že do konce roku pravděpodobně na účtu obce ještě přibude dotační položka 
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na opravu Dělnického domu. Rok 2023 shrnul jako úspěšný, když se v něm podařilo uskutečnit 
všechny naplánované záležitosti a poté otevřel diskuzi.   
 
(V 16:10 hod. se k zasedání ZO dostavila Ing. Kateřina Trombalová).  
 
Diskuze:  
Ing. Krůl sdělil stanovisko finančního výboru, za který doporučil návrh rozpočtového opatření 

schválit.   

Starosta přečetl návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce 
ad 2) schvaluje  
rozpočtové opatření č. 16 dle předloženého návrhu upraveného rozpočtu k 18.12.2023 
a upravený schodkový rozpočet obce Dětmarovice k 18.12.2023 takto:  
- příjmy celkem po konsolidaci ve výši 113.954.633 Kč (v členění dle předloženého návrhu) 
- výdaje celkem po konsolidaci ve výši 115.159.752 Kč (v členění dle předloženého návrhu) 
- rozdíl příjmů a výdajů ve výši 1.205.119 Kč je pokryt přebytkem hospodaření z roku 2022 
ve výši 1.205.119 Kč, včetně přílohy: 
- Seznam investičních akcí na rok 2023. 
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují 
rozpočtové opatření č. 16 dle předloženého návrhu upraveného rozpočtu k 18.12.2023 
a upravený schodkový rozpočet obce Dětmarovice k 18.12.2023 takto:  
- příjmy celkem po konsolidaci ve výši 113.954.633 Kč (v členění dle předloženého návrhu) 
- výdaje celkem po konsolidaci ve výši 115.159.752 Kč (v členění dle předloženého návrhu) 
- rozdíl příjmů a výdajů ve výši 1.205.119 Kč je pokryt přebytkem hospodaření z roku 2022 
ve výši 1.205.119 Kč, včetně přílohy: 
- Seznam investičních akcí na rok 2023.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
3. Návrh rozpočtu na rok 2024 
Starosta uvedl třetí bod programu s tím, že návrh rozpočtu na příští rok už byl projednán radou 
obce i finančním výborem a stojí hlavně na položce týkající se stavby kanalizace. Dále upřesnil 
podrobnosti k některým dalším položkám a pak otevřel diskuzi.   
 
Diskuze:  
Ing. Krůl sdělil výhrady finančního výboru k některým oblastem návrhu rozpočtu, a to zejména, 

že střednědobý výhled dle jeho názoru neodpovídá realitě a dále, že u položky související 

se stavbou kanalizace není zahrnuta výše dotace, v celku ale finanční výbor považuje návrh 

za vyvážený a doporučuje jej schválit.         
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Do diskuze se dále přihlásila p. Formandlová s dotazem k položce na modernizaci obřadní síně 
a starosta jí vysvětlil, že nyní jde pouze o částku za zpracování projektu. Dále se dotázala, proč 
se položka Dělnického domu a kroniky nachází v jedné kategorii? Ing. Filipová, účetní obce, 
sdělila, že je to tak správně, když obě položky účetně spadají pod záležitosti kultury.    
 
Starosta přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 3a) schvaluje 
1) schodkový rozpočet obce Dětmarovice pro rok 2024 takto:  
- příjmy celkem po konsolidaci ve výši 111.490.400 Kč (v členění dle předloženého návrhu) 
- výdaje celkem po konsolidaci ve výši 155.374.620 Kč (v členění dle předloženého návrhu) 
- rozdíl příjmů a výdajů ve výši 43.884.220 Kč je pokryt přebytkem hospodaření z roku 2023 
ve výši 43.884.220 Kč, včetně příloh: 
- Seznam investičních akcí na rok 2024 
- Rozpočet sociálního fondu na rok 2024, dle předloženého návrhu.  
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují  
1) schodkový rozpočet obce Dětmarovice pro rok 2024 takto:  
- příjmy celkem po konsolidaci ve výši 111.490.400 Kč (v členění dle předloženého návrhu) 
- výdaje celkem po konsolidaci ve výši 155.374.620 Kč (v členění dle předloženého návrhu) 
- rozdíl příjmů a výdajů ve výši 43.884.220 Kč je pokryt přebytkem hospodaření z roku 2023 
ve výši 43.884.220 Kč, včetně příloh: 
- Seznam investičních akcí na rok 2024 
- Rozpočet sociálního fondu na rok 2024, dle předloženého návrhu.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
Starosta dále přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 3b) schvaluje 
2) krytí ztráty pečovatelské služby daňovými příjmy obce, 
3) příspěvek z rozpočtu obce pro rok 2024 pro Základní školu a Mateřskou školu Dětmarovice, 
příspěvkovou organizaci, na neinvestiční výdaje ve výši 9.820.000 Kč s tím, že 400.000 Kč 
je určeno na ostatní osobní výdaje. 
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují  
2) krytí ztráty pečovatelské služby daňovými příjmy obce, 
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3) příspěvek z rozpočtu obce pro rok 2024 pro Základní školu a Mateřskou školu Dětmarovice, 
příspěvkovou organizaci, na neinvestiční výdaje ve výši 9.820.000 Kč s tím, že 400.000 Kč 
je určeno na ostatní osobní výdaje. 
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
4. Úprava zmocnění pro radu obce k provádění rozpočtových úprav 
Starosta zahájil projednávání čtvrtého bodu programu. Připomenul, že navazuje na předchozí 
zasedání zastupitelstva, kde se tato záležitost již řešila, a zopakoval, že finanční limit 200.000 
Kč, do kterého může rada obce nyní schvalovat, už v dnešní době není dostačující. Doporučuje 
tedy tuto částku navýšit na 500.000 Kč a otevřel diskuzi.     
 
Diskuze: 
Ing. Krůl uvedl, že nemá problém s navýšením stávající částky, má však problém s přístupem 
radních k informovanosti zastupitelů a přivítal by, kdyby rada o tom, co zrovna schválila, 
zastupitele informovala, a to např. formou stručného emailu. Starosta k tomu řekl, že tento 
návrh akceptuje.      
 
Do této diskuze se dále zapojil Ing. Kozel a p. Formandlová, kteří měli k návrhu na navýšení 
finančního limitu výhrady a dále pak Ing. Mynář, JUDr. Totková Kolderová a Mgr. Stáňa, kteří 
jej podpořili.     
 
Starosta poté přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 4a) ruší 
část usnesení ZO č. 18/2/2.c) ze dne 14.12.2022 o přenesení části své pravomoci provádět 
rozpočtová opatření na radu obce 
 
ad 4b) pověřuje 
Radu obce Dětmarovice provádět rozpočtová opatření v následujícím rozsahu: 
c) změny závazných ukazatelů (jednotlivých paragrafů) do výše 500.000 Kč. 
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Bc. Richard Górecki, Ing. Tomáš Lejsal, 
Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková 
Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová (celkem 10),  
ruší 
část usnesení ZO č. 18/2/2.c) ze dne 14.12.2022 o přenesení části své pravomoci provádět 
rozpočtová opatření na radu obce a  
pověřují 
Radu obce Dětmarovice provádět rozpočtová opatření v následujícím rozsahu: 
c) změny závazných ukazatelů (jednotlivých paragrafů) do výše 500.000 Kč. 
Proti tomuto usnesení hlasovala Jana Formandlová (celkem 1)  
Hlasování se zdrželi Ing. Miroslav Kozel a Ing. Martin Krůl (celkem 2)  
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5. Majetková problematika 
Starosta zahájil projednávání pátého bodu programu. 
 
Popsal situaci u jednotlivých návrhů pod bodem č. 1 a č. 2 a poté otevřel diskuzi.   
 
Diskuze: 
Bez diskuze  
 
Starosta přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 5a) schvaluje 
dle bodu 1 
bezúplatné nabytí pozemků parc. č. 560/4 o výměře 61 m2, parc. č. 560/5 o výměře 629 m2, 
parc. č. 560/8 o výměře 449 m2, parc. č. 560/9 o výměře 519 m2, parc. č. 560/10 o výměře 38 
m2 a parc. č. 560/11 o výměře 42 m2 , vše ostatní plocha, ostatní komunikace v k.ú. Koukolná 
od vlastníka, ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, Lihovarská 1335/9, 
Ostrava-Radvanice 
 
a dále: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 5a) schvaluje 
dle bodu 2 
odkoupení pozemku parc. č. 748 ostatní plocha, ostatní komunikace o celkové výměře 451 m2

 

v k. ú. Dětmarovice od vlastníků B. a M. M., bytem Dětmarovice č.p. xxxx, za smluvní cenu 60 
Kč/m2 + náklady řízení.  
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují 
dle bodu 1 
bezúplatné nabytí pozemků parc. č. 560/4 o výměře 61 m2, parc. č. 560/5 o výměře 629 m2, 
parc. č. 560/8 o výměře 449 m2, parc. č. 560/9 o výměře 519 m2, parc. č. 560/10 o výměře 38 
m2 a parc. č. 560/11 o výměře 42 m2 , vše ostatní plocha, ostatní komunikace v k.ú. Koukolná 
od vlastníka, ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, Lihovarská 1335/9, 
Ostrava-Radvanice 
dle bodu 2 
odkoupení pozemku parc. č. 748 ostatní plocha, ostatní komunikace o celkové výměře 451 m2

 

v k. ú. Dětmarovice od vlastníků B. a M. M., bytem Dětmarovice č.p. xxxx, za smluvní cenu 60 
Kč/m2 + náklady řízení.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
Starosta dále objasnil situaci u návrhu pod bodem č. 3 a otevřel k němu diskuzi.   
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Diskuze: 
Ing. Krůl se zeptal, jaký je rozdíl mezi body, u kterých je navrženo usnesení schválit a bodem, 
u kterého je naopak navrženo usnesení neschválit, když se jedná o na pohled stejnou 
záležitost. Ing. Svrčina odpověděl, že obec nevykupuje každou nabídnutou parcelu, ale pouze 
ty, které jsou jí prospěšné např. z hlediska polohy a v tomto případě přes pozemky navržené 
k odkupu vedou trasy kanalizace.     
 
Starosta pak přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 5b) neschvaluje 
dle bodu 3 
odkoupení pozemku parc. č. 1802/4 orná půda o celkové výměře 132 m2 v k. ú. Dětmarovice 
od vlastníka Green House Invest s.r.o., Ostravská 452, Petřvald, za kupní cenu 5 000 Kč 
+ náklady řízení.   
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), neschvalují 
odkoupení pozemku parc. č. 1802/4 orná půda o celkové výměře 132 m2 v k. ú. Dětmarovice 
od vlastníka Green House Invest s.r.o., Ostravská 452, Petřvald, za kupní cenu 5 000 Kč 
+ náklady řízení.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
6. OZV o místním poplatku ze psů 
Starosta uvedl šestý bod programu. Vysvětlil, že u následujících bodů jde o vyhlášky obce, 
které se musely aktualizovat v souvislosti se změnou legislativy, ale fakticky se v nich nic 
zásadního nezměnilo. Poté otevřel diskuzi.  
 
Diskuze:  
Ing. Krůl se přihlásil s tím, že rozumí nutnosti vyhlášky aktualizovat, ve všech však zmizel údaj 
o sankcích při nesplacení poplatku a o jejich případném navýšení a také si myslí, že by v nich 
měl být uveden odkaz na příslušný zákon. Tajemnice k tomu uvedla, že při sestavování textu 
vyhlášek referenti vycházeli z předepsaných interaktivních formulářů ministerstva vnitra 
a poté všechny vyhlášky odsouhlasil odbor dozoru tohoto ministerstva, jsou tak tedy 
v pořádku. Ing. Krůl si ale myslí, že se do textů vyhlášek i přesto zasahovat dá a dále upozornil, 
že ve vyhlášce o místním poplatku ze psů chybí text o osvobození od poplatku pro držitele psa, 
který ho získal z útulku.    
 
 
 
 
 



8 

 

Starosta poté přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 6a) ruší  
Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2020 ze dne 24.06.2020 o místním poplatku ze psů  
 
ad 6b) vydává 
Obecně závaznou vyhlášku obce Dětmarovice o místním poplatku ze psů 
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Ing. Leonard Mynář, Mgr. Libor Stáňa, 
Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová (celkem 12),  
ruší 
Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2020 ze dne 24.06.2020 o místním poplatku ze psů,  
vydávají  
Obecně závaznou vyhlášku obce Dětmarovice o místním poplatku ze psů.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Hlasování se zdržel Vojtěch Motl (celkem 1)  
 
7. OZV o místním poplatku ze vstupného 
Starosta uvedl sedmý bod programu a zároveň otevřel diskuzi.       
 
Diskuze: 
Ing. Krůl vznesl námitku proti navrhovanému znění vyhlášky v části týkající se osvobození 
od poplatků a požaduje, aby bylo hlasováno o jeho protinávrhu změnit znění článku č. 6 odst. 
2 tak, že písm. f) bude obsahovat text doplněný také o sportovní organizace. Do diskuze se dále 
přidali Ing. Mynář a Ing. Trombalová, kteří upozornili, že tyto organizace by však měly být 
pouze místní. Po této diskuzi pak tajemnice shrnula, že text v čl. 6 odst. 2 písm. f) bude znít: 
akce pořádané zájmovými sportovními a společenskými místními organizacemi v obci. 
 
Starosta poté nechal o protinávrhu Ing. Krůla na doplnění textu vyhlášky hlasovat a přečetl 
návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 7a) ruší 
Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2020 ze dne 24.06.2020 o místním poplatku ze vstupného 
 
ad 7b) vydává 
Obecně závaznou vyhlášku obce Dětmarovice o místním poplatku ze vstupného doplněnou 
o navržené úpravy.    
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Ing. Miroslav Kozel, 
Ing. Martin Krůl, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. 
Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová (celkem 11),  
ruší 
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Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2020 ze dne 24.06.2020 o místním poplatku ze vstupného,  
vydávají  
Obecně závaznou vyhlášku obce Dětmarovice o místním poplatku ze vstupného doplněnou 
o navržené úpravy.   
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Hlasování se zdrželi Bc. Richard Górecki a Ing. Tomáš Lejsal (celkem 2)   
 
8. OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 
Starosta uvedl osmý bod programu a otevřel diskuzi.  
   
Diskuze: 
Bez diskuze.  

  

Starosta přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 8a) ruší 
Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2020 ze dne 24.06.2020 o místních poplatcích za užívání 
veřejného prostranství 
 
ad 8b) vydává 
Obecně závaznou vyhlášku obce Dětmarovice o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství.  
  
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13),  
ruší 
Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2020 ze dne 24.06.2020 o místních poplatcích za užívání 
veřejného prostranství,  
vydávají 
Obecně závaznou vyhlášku obce Dětmarovice o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
9. OZV o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu 
Starosta uvedl devátý bod programu a otevřel diskuzi.     
 
Diskuze: 
Bez diskuze.  
 
Starosta přečetl návrh usnesení: 
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Zastupitelstvo obce 
 
ad 9a) ruší 
Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2021 ze dne 22.09.2021 o místním poplatku za odkládání 
komunálního odpadu 
 
ad 9b) vydává 
Obecně závaznou vyhlášku obce Dětmarovice o místním poplatku za odkládání komunálního 
odpadu.  
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13),  
ruší 
Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2021 ze dne 22.09.2021 o místním poplatku za odkládání 
komunálního odpadu,  
vydávají 
Obecně závaznou vyhlášku obce Dětmarovice o místním poplatku za odkládání komunálního 
odpadu.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
10. Plán práce zastupitelstva obce na rok 2024 
Starosta uvedl desátý bod programu s tím, že jde v podstatě pouze o formalitu a upozornil, 
že podle nového plánu práce by se  tedy další zasedání zastupitelstva mělo konat dne 21. 2. 
2024 a pak otevřel diskuzi.           
 
Diskuze: 
Bez diskuze.     
 
Starosta přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 10) schvaluje   
„Plán práce Zastupitelstva obce Dětmarovice na rok 2024“ dle předloženého návrhu.  
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují  
„Plán práce Zastupitelstva obce Dětmarovice na rok 2024“ dle předloženého návrhu.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
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11. Zpráva o činnosti kontrolního výboru v roce 2023 
Starosta uvedl jedenáctý bod programu. Řekl, že za jiných okolností by teď předal slovo Mgr. 
Kaděrové, předsedkyni kontrolního výboru, ale vzhledem k tomu, že je z dnešního zasedání 
omluvena a vše je uvedeno v přiloženém materiálu, otevírá k tomuto bodu diskuzi.   
 
Diskuze: 
Bez diskuze. 
   
Starosta přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 11) schvaluje   
Zprávu o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva obce Dětmarovice v roce 2023.  
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují 
Zprávu o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva obce Dětmarovice v roce 2023.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
12. Plán práce kontrolního výboru na rok 2024 
Starosta uvedl dvanáctý bod programu a otevřel diskuzi.          
 
Diskuze: 
Bez diskuze.  
   
Starosta přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 12) schvaluje   
„Plán práce Kontrolního výboru Zastupitelstva obce Dětmarovice pro rok 2024“. 
 

Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují 
Plán práce Kontrolního výboru Zastupitelstva obce Dětmarovice pro rok 2024.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
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13. Zpráva o činnosti finančního výboru v roce 2023 
Starosta uvedl třináctý bod programu předáním slova Ing. Krůlovi, předsedovi finančního 
výboru, který shrnul činnost výboru a jeho doporučení v uplynulém roce. Starosta poté vyzval 
k diskuzi.             
 
Diskuze: 
Bez diskuze.  
 
Starosta přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 13) schvaluje   
Zprávu o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva obce Dětmarovice v roce 2023.  
 

Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují 
Zprávu o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva obce Dětmarovice v roce 2023.  
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
 
14. Plán práce finančního výboru na rok 2024 
Starosta uvedl čtrnáctý bod programu opětovným předáním slova Ing. Krůlovi, který plán 
práce finančního výboru stručně okomentoval. Poté starosta otevřel diskuzi. 
  
Diskuze: 
Bez diskuze.  
   
Starosta přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 14) schvaluje   
„Plán práce Finančního výboru Zastupitelstva obce Dětmarovice na rok 2024“ dle 
předloženého návrhu.   
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Bc. Richard Górecki, 
Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. 
Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová 
(celkem 13), schvalují 
Plán práce Finančního výboru Zastupitelstva obce Dětmarovice na rok 2024 dle předloženého 
návrhu.   
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Rovněž se nikdo nezdržel hlasování (celkem 0) 
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15. Změna Jednacího řádu Zastupitelstva obce Dětmarovice 
Starosta uvedl patnáctý bod programu, který navrhnul Ing. Krůl v souvislosti s tím, aby 
se zápisy ze zasedání zastupitelstva zveřejňovaly prostřednictvím webových stránek obce. 
Rada obce už tento návrh probrala a nemá s ním zásadní problém, ale zazněla zde i úvaha, zda 
by nestačilo zápisy zpřístupňovat pouze všem zastupitelům. Pak otevřel diskuzi.       
 
Diskuze: 
Ing. Krůl uvedl, že návrh podal právě proto, aby se zlepšila situace ohledně informovanosti 
nejen zastupitelů, ale také občanů, a to jednoduchým zveřejněním zápisu, který bude splňovat 
podmínky o ochraně osobních údajů. Starosta reagoval, že si nemyslí, že by občané nebyli 
dostatečně informováni, když zasedání zastupitelstva je veřejné a o nahlédnutí do zápisu 
si mohou případně také požádat, o což však nikdy nebyl žádný zájem. Občané jsou také o dění 
v obci informování prostřednictvím webu, mobilního rozhlasu nebo Dětmarovického okénka. 
Ing. Krůl oponoval, že to je věcí názoru. Ing. Lejsal vyjádřil obavy, že zveřejněním zápisu 
by mohlo docházet k nedorozuměním, když veřejnost nebude mít k dispozici kompletní 
informace, což může zkreslovat situaci. Mgr. Stáňa řekl, že si všimnul, že většina obcí sice také 
zápisy nezveřejňuje, ale chtěl by vědět, z jakého důvodu je nechce zveřejňovat současné 
vedení obce. Starosta mu odpověděl uvedením příkladu situace z minulých let, kdy kvůli tomu 
došlo k incidentu s okolními obcemi, Ing. Krůl na to reagoval, že dle něj k tomuto incidentu 
nedošlo díky zveřejnění zápisu, ale jinou cestou.  
 
Tajemnice pak upřesnila, že novela zákona o obcích, který vstoupí v platnost od nového roku, 
upravuje lhůtu na vyhotovení zápisu na 15 dnů a pokud nyní zastupitelé schválí jeho 
zveřejňování, je třeba také tuto lhůtu, kterou navrhuje na 20 dnů po skončení zasedání 
zastupitelstva, do textu návrhu změny jednacího řádu zahrnout.   
 
Starosta poté předložil protinávrh, aby byl zápis ze zasedání zastupitelstva zveřejňován pouze 
pro zastupitele, prostřednictvím sekce „Materiály pro zastupitele“ na webových stránkách 
obce a nechal o tomto protinávrhu hlasovat.  
 
Výsledek hlasování o protinávrhu: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Bc. Richard Górecki, Ing. Tomáš Lejsal (celkem 3), tento 
návrh schvalují. 
Proti tomuto usnesení hlasovali:  
Jana Formandlová, Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. Leonard Mynář, Mgr. Libor Stáňa, 
JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. Kateřina Trombalová  (celkem 7) 
Hlasování se zdrželi: 
Zdeňka Foltynová, Vojtěch Motl, Ing. Marek Svrčina (celkem 3) 
 
Protinávrh tedy nebyl přijat a starosta nechal hlasovat o původním návrhu usnesení 
s doplněním shora uvedených lhůt: 
 
Zastupitelstvo obce 
ad 15) schvaluje   
změnu Jednacího řádu Zastupitelstva obce Dětmarovice, článku 13, bod 4 doplněním 
zvýrazněného textu v následujícím znění: "Zápis se vyhotovuje do 15 dnů po skončení zasedání 
zastupitelstva a podepisují jej starosta nebo místostarosta obce a určení ověřovatelé. Zápis 
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musí být uložen na úřadě k nahlédnutí. Zápis je v zákonem požadované úpravě rovněž 
zveřejněn na internetových stránkách obce do 20 dnů po skončení zasedání zastupitelstva“. 
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Zdeňka Foltynová, Jana Formandlová, Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl, Ing. 
Leonard Mynář, Mgr. Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. 
Kateřina Trombalová (celkem 9), schvalují 
změnu Jednacího řádu Zastupitelstva obce Dětmarovice, článku 13, bod 4 doplněním 
zvýrazněného textu v následujícím znění: "Zápis se vyhotovuje do 15 dnů po skončení zasedání 
zastupitelstva a podepisují jej starosta nebo místostarosta obce a určení ověřovatelé. Zápis 
musí být uložen na úřadě k nahlédnutí. Zápis je v zákonem požadované úpravě rovněž 
zveřejněn na internetových stránkách obce do 20 dnů po skončení zasedání zastupitelstva“. 
Proti tomuto usnesení nehlasoval nikdo (celkem 0) 
Hlasování se zdrželi: 
Ing. Ladislav Rosman, Bc. Richard Górecki, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl (celkem 4)  
 
16. Rozhodnutí o pokračování projektu rozhledny v obci 
Starosta uvedl šestnáctý bod programu. Řekl, že projekt je odsouhlasený už z dřívějška, řízení 
však muselo být přerušeno, protože místo stavby nezapadalo do územního plánování, projekt 
se tedy odložil do zpracování změny č. 2 územního plánu, kde už je situace napravena. 
Pokračování projektu nyní prodiskutovala a podpořila rada obce s tím, že by touto stavbou 
obec získala další zajímavost. Realizace stavby se předpokládá za poskytnutí dotace, její výše 
však nyní není známa, s přípravou na vyhotovení žádosti o její poskytnutí se ale musí začít hned 
v lednu tak, aby byla zpracována ve stanoveném termínu, což obnáší značnou odbornost 
i časovou zátěž, dává tedy tento návrh ke zvážení už nyní. Poté otevřel diskuzi.           
 
Diskuze: 
P. Formandlová k tomu uvedla, že když pomine ekonomickou stránku věci, nerozumí tomu, 
proč se bude stavět na místě, kde se dosud povolovalo stavět rodinné domy, což jejich 
majitelům určitě nebude příjemné. Starosta odpověděl, že stavby rodinných domů tam byly 
povoleny dříve, než se s rozhlednou počítalo a nebude stavěna na stejném místě, ale o kus dál.   
Ing. Krůl uvedl, že si nemyslí, že by stavba mohla mít nějaký vliv na prestiž obce, to stavbu 
lávky přes Olzu, která byla pro její malou přínosnost odložena, považuje pro obec 
za výhodnější, a to už z hlediska propojení regionů, na rozhlednu se budou vydávat další 
náklady na její údržbu a obecně považuje dotace za stavby, které obec nepotřebuje, za plýtvání 
penězi. Dále se dotázal, zda se teď jedná pouze o schválení přípravy dokumentace, starosta 
mu odpověděl, že ano a podle výše poskytnuté dotace se od realizace stavby může případně 
odstoupit. Ing. Krůl dále nabídnul, že může zajistit exkurzi na elektrárně pro představu 
atraktivity rozhledu z výšky, kterou má rozhledna mít. Starosta na to řekl, že už shlédnul záběry 
z dronu, přesně z místa případné stavby a výšky rozhledny a tento výhled vůbec nebyl špatný.    
 
Do této diskuze se dále zapojil Mgr. Stáňa, který řekl, že by stavbu hned nezavrhoval, když 
se dá od dotace ještě odstoupit a v kraji se nyní staví spousta nepotřebných, ale atraktivních 
staveb, např. populární plovoucí mola. Starosta k tomu podotknul, že by to přece nemělo být 
tak, že se budou stavět jen věci potřebné. Bc. Górecki se dotázal, kde přesně by rozhledna 
měla stát a starosta mu odpověděl, že v místě za Domovem pro seniory. Ing. Mynář navrhnul, 
že by se stavbou spojil také vybudování osvětlení chodníku směrem od nádraží. Ing. Kozel 
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uvedl, že zastáncem rozhledny není. Ing. Lejsal pak dodal, že např. v polských Chałupkách 
je také rozhledna a jedná se o atrakci, ke které se lidé cíleně vydávají.      
 
Starosta poté přečetl návrh usnesení: 
 
Zastupitelstvo obce   
 
ad 16) schvaluje  
 
1. postup k přípravě dokumentace potřebné pro přihlášení projektu rozhledny na dotaci MMR 
v rámci rozvoje infrastruktury cestovního ruchu  
 
2. zařazení akce „Rozhledna v obci“ do seznamu investičních akcí na rok 2024.   
 
Výsledek hlasování: 
členové ZO, Ing. Ladislav Rosman, Bc. Richard Górecki, Ing. Tomáš Lejsal, Vojtěch Motl, Ing. 
Leonard Mynář, Mgr. Libor Stáňa, Ing. Marek Svrčina, JUDr. Sylva Totková Kolderová, Ing. 
Kateřina Trombalová (celkem 9), schvalují 
1. postup k přípravě dokumentace potřebné pro přihlášení projektu rozhledny na dotaci MMR 
v rámci rozvoje infrastruktury cestovního ruchu,  
2. zařazení akce „Rozhledna v obci“ do seznamu investičních akcí na rok 2024.  
Proti tomuto usnesení hlasovali: 
Jana Formandlová, Ing. Miroslav Kozel, Ing. Martin Krůl (celkem 3)   
Hlasování se zdržela Zdeňka Foltynová (celkem 1)  
 
17. Závěr 
V závěru zasedání starosta ocenil Bc. Góreckého jako výherce soutěže o nejhezčí vánoční 
dekoraci z přírodních materiálů, která v obci proběhla v rámci Medového jarmarku 2023.   
Poté poděkoval zastupitelům za jejich účast na dnešním zasedání, jakož i za jejich práci pro 
obec v letošním roce, popřál všem hezké vánoční svátky a šťastný nový rok 2024 a v 18:00 hod. 
zasedání ukončil.  
 
Datum vyhotovení zápisu: 27.12.2023 
 
 

Ing. Ladislav Rosman, starosta obce v. r.  
 

Ing. Tomáš Lejsal, ověřovatel zápisu v. r. 
 

Zdeňka Foltynová, ověřovatelka zápisu v. r.  
 

Kateřina Richterová, zapisovatelka v. r.  
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Přílohy: 

1. Rozpočtová opatření 
2. Návrh rozpočtu na rok 2024 
3. Úprava zmocnění pro radu obce k provádění rozpočtových úprav 
4. Majetková problematika 
5. OZV o místním poplatku ze psů 
6. OZV o místním poplatku ze vstupného 
7. OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 
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